
 

 
Box 8314, 104 20 Stockholm. Besöksadress Fleminggatan 4  

Telefon 08-508 26 000. Fax 08-508 27 170.  

stadsbyggnadskontoret@sbk.stockholm.se www.stockholm.se/sbk 

 

      PROTOKOLL 1 /2011  1 (7) 
  

  

  

  

 Sammanträdesdag  
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Justerat den Justerat den  

 

 

 

Ingrid Dalén            Jan Lamby   

 

 

Närvarande: 

Ordförande Ingrid Dalén (HSO/FUB) 

Vice ordförande Jan Lamby (HSO/HRF)   

Ledamöter Anna Hansson (HSO/R) 

 Göran Gustafson(SRF) 

 Berit Hinderson (HSO/FHLIS)  

 Lasse Persson (HSO/NHR) 

 Amir Amirriazi (DHR) 

 

 

Dessutom närvarade föredragande handläggare. 

 

 

   

§ 1 Fastställande av dagordning  

Rådet beslutar att förlänga § 7 på dagens sammanträde samt 

att låta § 8 utgå och att ärendet istället behandlas på 

delegation av ordföranden och vice ordföranden.  

 

Rådet beslutar att lägga till punkten ”Justering” som § 2 och 

”Rapporter” som § 13. 

 

Med dessa ändringar godkänns dagordningen.   
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§ 2 Justering 

 Rådet beslutar att som stående ordning låta vice ordföranden 

justera rådets protokoll tillsammans med ordföranden, eller 

om någon av dessa är frånvarande, annan ledamot i dennes 

ställe som utses vid sådana tillfällen. 

 

 

§ 3 Föregående protokoll 

Rådet godkänner protokoll nr 17/2010 och lägger det till 

handlingarna. 

 

 

§ 4 Inkomna och utgående protokoll/skrivelser 

Anmäls inkomna protokoll/minnesanteckningar vilka läggs 

till handlingarna: 

 

 Protokoll nr 8 från kommunstyrelsens handikappråd från 

den 9 december 2010. 
 

 Protokoll 11/2010 från trafik- och renhållningsnämndens 

och Stockholms stads parkering AB:s handikappråd . 
 

 Anteckningar från stadsbyggnadskontorets ledningsmöte 

den 29 november 2010. 
 

  Anteckningar från stadsbyggnadskontorets ledningsmöte 

13 december 2010. 

 

 

§ 5 Val av ordförande i stadsbyggnadsnämndens och 

exploateringsnämndens gemensamma handikappråd 

2011-01-01 till och med 2014-12-31 

Till ordförande väljs Ingrid Dalén. 

 

 

§ 6 Val av ordförande i stadsbyggnadsnämndens och 

exploateringsnämndens gemensamma handikappråd 

2011-01-01 till och med 2014-12-31 

Till vice ordförande väljs Jan Lamby. 
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§ 7 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

området vid korsningen Pepparvägen/Munstycksvägen i 

stadsdelen Hökarängen, S-Dp 2009-14443-54 

Föredragande: Anna Åsell 

Svar senast 4 februari 2011 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Rådet har fått information om att anslutningen från trottoar 

till entré uppfyller kravet om en lutning på högst 1:20. 

 

Handikapplatser ska placeras intill hissar i garagen. Om 

möjligt bör garagen ha en höjd på 2.8 m så att också högre 

stationsvagnar som används av vissa rullstolsburna personer 

kan parkera där. 

 

Utrymningssäkerheten i garaget måste beaktas; om inte ett 

fullgott sprinklersystem anordnas bör garaget förses med en 

brandsäker sluss med hiss som går att använda vid brand. 

 

Rådet beklagar att man inte planerar att bygga garage under 

samtliga hus med tanke på fördelar med detta ur tillgänglig-

hetssynpunkt. 

 

Rådet anser att plats för kvittblivning av hushållssopor bör 

anordnas utanför varje entré. Rådet noterar att det inte torde 

föreligga några arbetsmiljömässiga hinder för en sådan 

placering. 

 

Rådet anser att det är viktigt vid utformningen av lekplatsen 

att man tar vara på de erfarenheter som gjorts i staden av att 

utforma skolgårdar och lekplatser, som barn såväl med som 

utan funktionsnedsättning kan använda och som också är 

tillgängliga för medföljande personer med 

funktionsnedsättning. 

 

Rådet tackar för informationen. 
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§ 8 Inbjudan till samråd om program för Albanoområdet i 

stadsdelen Norra Djurgården, S-Dp 2008-21530-54 

Föredragande: Aleksander Wolodarski 

Svar senast 20 januari 2011 (dispens) 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Rådet noterar att det stora problemet ur tillgänglighets-

synpunkt är det spårområde som löper tvärs genom området 

som i nuvarande program föreslås överdäckas med stora 

höjdskillnader som följd. På grund av höjdskillnaderna kan 

inte rådet ställa sig bakom förslaget i dess nuvarande form, 

utan rådet anser att förslaget måste studeras vidare för att 

försöka finna en bättre lösning där stora höjdskillnader 

undviks. Rådet avstyrker således förslaget i dess nuvarande 

utformning.  

  

Rådet anser att det hade varit bra om tillgänglighet ingått i de 

gemensamma planeringsförutsättningarna eftersom 

programmet rör ett så viktigt område. Rådet rekommenderar 

att en studie genomförs över framkomlighet för rullstolsburna 

personer samt för personer med nedsatt orienteringsförmåga. 

  

Vid en fortsatt omarbetning vill rådet att man även beaktar 

frågan om avfallshanteringen. I sammanfattningen s 9 i 

programförslaget talas i den sjätte punktsatsen bl.a. om 

”hållbart stadsbyggande” och ”intelligenta byggnadstekniska 

lösningar”. Rådet anser att ett exempel på en sådan lösning, 

som har stora fördelar för alla och särskilt för personer med 

funktionsnedsättningar, är att installera sopsug. Denna bidrar 

väsentligt till ett minskat transportbehov och därigenom 

minskade utsläpp och ett mindre antal fordonsrörelser i 

området.  

 

Rådet tackar för informationen. 

 

 

§ 9 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Ältabergsvägen i stadsdelen Flaten och Skrubba,  

 S-Dp 2009-11584-54 

Rådet beslutar att låta ärendet utgå från dagens sammanträde 

för att istället behandla ärendet på delegation. 
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§ 10 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Vårbergsvägen, kv. Eldholmen m.m. i stadsdelarna 

Skärholmen och Vårberg, S-Dp 2009-01237-54 

Föredragande: Inge Almqvist 

Svar senast 22 februari 2011 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Rådet beklagar den mycket låga standard på sophanteringen 

som en del boende i området kommer få. Rådet kan inte 

acceptera ett avstånd av som mest 100 meter till närmaste 

kvittblivningsplats. Rådet brukar normalt rekommendera att 

sopsug installeras vilket rådet anser vore den bästa lösningen 

även i detta område. Om sopsug inte är möjligt rekommen-

derar rådet i andra hand att avfallskvarnar installeras i de 

befintliga husen för att på så vis åtminstone minska mängden 

hushållssopor. 

 

Rådet är negativt till etagelägenheter, eftersom de är 

olämpliga som bostäder för hushåll med rörelsehindrade 

familjemedlemmar. Om de ändå byggs, ska det finnas 

möjlighet att installera inomhushiss (vertikalhiss) med 

bibehållen god planlösning. 

 

Rådet anser att det är viktigt vid utformningen av lekplatsen 

att man tar vara på de erfarenheter som gjorts i staden av att 

utforma skolgårdar och lekplatser, som barn såväl med som 

utan funktionsnedsättning kan använda och som också är 

tillgängliga för medföljande personer med funktions-

nedsättning. 

 

Rådet tackar för informationen. 

 

 

§ 11 Ärenden tagna på delegation 

Inga detaljplaner tagna på delegation av rådet finns att 

anmäla. 

 

 

§ 12 Exploateringsnämnden  

Ordföranden anmäler det yttrande som hon på delegation 

lämnat över exploateringsnämndens verksamhetsplan. Rådet 

noterar med glädje att man fick gehör för en del av de 

synpunkter som rådet framförde till Ann-Charlotte Bergqvist 

vid rådets möte i december 2010. 
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Rådet godkänner anmälan. 

 

 

§ 13 Rapporter/Remisser 

Ordföranden går igenom de punkter från stadsbyggnads-

nämndens sammanträde den 18 november 2010 och den 20 

januari 2011 som ordföranden anser är av särskilt intresse för 

rådet. 

 

 

§ 14 Övriga frågor 

 Rådet beslutar att utse ordföranden Ingrid Dalén samt Göran 

Gustafson delta på den konferens om ljudnivå som hålls av 

HRF. 

 

 Ordföranden informerar om de möten som ska hållas om 

nya Slussen i vår där representanter från stadsbyggnads- och 

exploateringsnämndens gemensamma handikappråd samt 

trafik- och renhållningsnämndens och Stockholms stads 

parkerings AB:s handikappråd närvarar.  

 

 Ordföranden informerar om att det förekommer att åtgärder 

som vidtagits med stöd av bostadsanpassningsbidrag raseras 

vid ombyggnad och att byggherren förutsätter att det ska gå 

att få nytt bidrag för samma åtgärder. Ordföranden har 

kontaktat Annette Ejermark i frågan. BAB-avdelningen har 

träffat på ett par sådana fall och har tagit kontakt med 

byggavdelningen. Ordföranden meddelar att hon kommer 

aktualisera frågan i Boverkets samverkansråd med 

handikapprörelsen vid dess nästa möte den 10 februari. 

 

 Ordföranden anmäler det yttrande som hon på delegation 

avlämnat över stadsbyggnadsnämndens verksamhetsplan. 

Rådet noterat att yttrandet tyvärr inte skickats till nämndens 

ledamöter samtidigt med planen trots att ordföranden lämnat 

det i god tid. Det fick därför dels e-postas till nämndens 

ledamöter, dels dukas vid sammanträdet. 

 

Rådet godkänner anmälan. 

 

 

 

 

 

 

 



   (7) 

 

7 

§ 15 Kvarvarande obesvarade frågor 

På grund av tidsbrist beslutar rådet att bordlägga genom-

gången av bevakningslistan till nästa sammanträde. 

 

 

 

Mötet avslutas kl. 16.30 

  

 

Vid protokollet 

 

 

Ingrid Mårtenson 
 

 

 


